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Urząd wynajmował wycieraczki, 

była też indywidualna toaleta

D O K .  S .  4

Takiego wywiadu nie przeczytają Państwo nigdzie indziej. Będzie o samorządzie i samorzą-
dowej pracy, ale dość nietypowo i z pierwszej ręki. O kipiących od pochwał zdaniach proszę 
zapomnieć. Będzie o rzeczywistości, więc czasem brutalnie, momentami zabawnie, bo roz-
mówcy poczucia humoru nie brakuje. O siedzeniu w wygodnym fotelu, o tym czy rząd mie-
sza w samorządzie, ekskluzywnej toalecie członka zarządu, czy wycieraczkach do butów za 
niemałe pieniądze rozmawiam ze Starostą Zawierciańskim - Gabrielem Dorsem.
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Nieodpłatna Pomoc Prawna obejmuje:
• Poinformowanie o obowiązującym stanie prawnym oraz przysługujących 
uprawnieniach lub spoczywających obowiązkach, w tym w związku z toczą-
cym się postępowaniem przygotowawczym, administracyjnym, sądowym 
lub sądowoadministracyjnym lub
• Wskazanie sposobu rozwiązania problemu prawnego, lub
• Sporządzenie projektu pisma w sprawach, o których mowa w pkt 1 i 2, 
z wyłączeniem pism procesowych w toczącym się postępowaniu przygoto-
wawczym lub sądowym i pism w toczącym się postępowaniu sądowoadmi-
nistracyjnym, lub
• Nieodpłatną mediację, lub
• Sporządzenie projektu pisma o zwolnienie od kosztów sądowych lub usta-
nowienie pełnomocnika z urzędu w postępowaniu sądowym lub ustanowie-
nie adwokata, radcy prawnego, doradcy podatkowego lub rzecznika paten-

towego w postępowaniu sądowoadministracyjnym oraz poinformowanie 
o kosztach postępowania i ryzyku finansowym związanym ze skierowaniem 
sprawy na drogę sądową. 
Nieodpłatna Mediacja obejmuje:
• Poinformowanie o możliwościach skorzystania z polubownych metod roz-
wiązywania sporów, w szczególności mediacji oraz korzyściach z tego wy-
nikających;
• Przygotowanie projektu umowy o mediację lub wniosku o przeprowadze-
nie mediacji;
• Przygotowanie projektu wniosku o przeprowadzenie postępowania me-
diacyjnego w sprawie karnej;
• Przeprowadzenie mediacji;
• Udzielenie pomocy w sporządzeniu do sądu wniosku o zatwierdzenie ugo-
dy zawartej przed mediatorem.

• § • NIEODPŁATNA POMOC PRAWNA • § •

W 2023 roku na terenie powiatu zawierciańskiego działa pięć punktów 
nieodpłatnej pomocy prawnej:

• Punkt Nieodpłatnej Pomocy Prawnej w Zawierciu, ul. Niedziałkowskie-
go 22, lokal Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Zawierciu: ponie-
działek-piątek 15:00-19:00.

• Punkt Nieodpłatnej Pomocy Prawnej we Włodowicach, ul Karkowska 
26, Urząd Miasta i Gminy Włodowice: poniedziałek-piątek 11:00-15:00.

• Punkt Nieodpłatnej Pomocy Prawnej w Szczekocinach, ul. Senatorska 2, 
Urząd Miasta i Gminy Szczekociny: poniedziałek, środa, czwartek, piątek 
14:00-18:00, wtorek 13:00-17:00. 

• Punkt Nieodpłatnej Pomocy Prawnej w Pilicy, ul. Żarnowiecka 46A, 
Urząd Miasta i Gminy Pilica: poniedziałek-piątek 7:30-11:30.

• Punkt Nieodpłatnej Pomocy Prawnej w Żarnowcu, ul. Rynek 9, Gmin-
ny Ośrodek Kultury, Sportu i Turystyki w Żarnowcu: poniedziałek-piątek 
12:00-16:00.

Nieodpłatne porady udzielane są 
w punktach nieodpłatnej pomocy 
prawnej po umówieniu terminu wi-
zyty. Ustalenie terminu porady moż-
liwe jest pod numerem telefonu: 32 
45 07 122 (poniedziałek: 7:00-16:00, 
wtorek - czwartek: 7:00-15:00, pią-
tek: 7:00-14:00) lub osobiście w Sta-
rostwie Powiatowym w Zawierciu ul. 
Sienkiewicza 34 42-400 Zawiercie, 
pok. 312 w godzinach pracy urzędu lub 
poprzez wysłanie zgłoszenia na adres 
e-mail:  npp@zawiercie.powiat.pl. 
Istnieje również możliwość dokona-
nia samodzielnego zapisu na poradę 
pod adresem: https://zapisy-np.ms.gov.pl/

W ramach systemu nieodpłatnej po-
mocy działają, na terenie całego kraju, 
punkty, w których odbywają się dyżury 
specjalistyczne. Aby skorzystać z pora-
dy specjalisty z danej dziedziny, moż-
na zarejestrować się na wybrany dyżur 
specjalistyczny niezależnie od swoje-
go miejsca zamieszkania. Lista wspo-
mnianych dziedzin i punktów dostępna 
jest pod adresem: https://www.gov.pl/
web/nieodplatna-pomoc/dyzury-spe-
cjalistyczne. W celu umówienia wizyty 
można skorzystać ze strony do zapisów 
https://np.ms.gov.pl/zapisy lub odszu-
kać na stronie internetowej właściwego 
powiatu numer do zapisów telefonicz-
nych albo odpowiedni adres e-mail.

Nieodpłatna pomoc prawna przysługuje 
osobie, która nie jest w stanie ponieść 
kosztów odpłatnej pomocy prawnej, 
w tym osobie fizycznej prowadzącej 
jednoosobową działalność gospodarczą 
niezatrudniającej innych osób w ciągu 
ostatniego roku, która złoży stosow-
ne oświadczenie, że nie jest w stanie 
ponieść kosztów odpłatnej pomocy 
prawnej oraz w przypadku osoby fi-
zycznej prowadzącej jednoosobową 
działalność gospodarczą oświadczenie 
o niezatrudnianiu innych osób w cią-
gu roku. Oświadczenie składa się oso-
bie udzielającej nieodpłatnej pomocy.

Osoba chcąca skorzystać z nieodpłatnej 
pomocy prawnej w zakresie prowadzo-
nej działalności gospodarczej, w związ-
ku z faktem, iż pomoc udzielana osobie 
fizycznej prowadzącej jednoosobową 
działalność gospodarczą, która w cią-
gu ostatniego roku nie zatrudniała in-
nych osób, stanowi pomoc de minimis 
udzielaną zgodnie z przepisami rozpo-
rządzenia Komisji (UE) nr 1407/2013 
z dnia 18 grudnia 2013 r. w sprawie 
stosowania art. 107 i 108 Traktatu 
o funkcjonowaniu Unii Europejskiej do 
pomocy de minimis (Dz. Urz. UE L 352 
z 24.12.2013, str. 1), przedstawia sta-
roście przed umówieniem terminu po-
rady dodatkowe dokumenty w zakresie 
prowadzonej działalności gospodarczej. 

Z A D A N I E  F I N A N S O W A N E  Z E  Ś R O D K Ó W  D O T A C J I  C E L O W E J  Z  B U D Ż E T U  P A Ń S T W A

Nieodpłatna  mediac ja  n ie  obej -
m u j e  s p raw,  w  k t ó r yc h :  s ą d  l u b 
inny organ wydały postanowienie 
o skierowaniu spraw do mediacji lub 
postępowania mediacyjnego lub za-
chodzi uzasadnione podejrzenie, że 

w relacji stron występuje przemoc.

U d z i e l a n i e  n i e o d p ł a t n e j  p o m o -
cy prawnej odbywa się, co do zasa-
dy, w punktach wyznaczonych przez 
powiaty,  według kolejności  zgło-
szeń, po umówieniu terminu wizyty.

Osobom ze znaczną niepełnospraw-
nością ruchową, które nie mogą stawić 
się w punkcie osobiście, oraz osobom 
doświadczającym trudności w komu-
nikowaniu się, o których mowa w usta-
wie z dnia 19 sierpnia 2011 r. o języku 
migowym i innych środkach komuniko-

wania się pomoc prawna lub poradni-
ctwo obywatelskie może być udzielane 
także poza punktem albo za pośredni-
ctwem środków porozumiewania się 
na odległość, po wskazaniu okolicz-
ności uzasadniających uprawnienie 
do uzyskania porady w ww. formie.

L i s t a  Je d n o s t e k  N i e o d p ł a t n e g o  Po ra d n i c t wa
W przypadku stwierdzenia, że przedstawiony problem nie może być rozwiązany w całości albo w części poprzez udzielenie nieodpłatnej pomocy prawnej, w szczególności 
stwierdzenia, że problem nie ma wyłącznie charakteru prawnego, adwokat lub radca prawny informują o możliwościach uzyskania innej stosowej pomocy w jednost-
kach nieodpłatnego poradnictwa, wskazanych na Liście Jednostek Nieodpłatnego Poradnictwa - https://bip.zawiercie.powiat.finn.pl/bipkod/32361761 (www.powiat.
zawiercie.pl, zakładka Nieodpłatna Pomoc Prawna/ Lista Jednostek Nieodpłatnego Poradnictwa). Z Listą można również zapoznać się w Punktach Nieodpłatnej Pomocy 
Prawnej zlokalizowanych na terenie powiatu zawierciańskiego oraz w siedzibie Starostwa Powiatowego w Zawierciu, ul. Sienkiewicza 34, tablica ogłoszeń lub pok. 312.

Informacje dotyczące funkcjonowania systemu nieopłatnej pomocy prawnej na terenie powiatu zawierciańskiego można uzyskać pod numerem telefonu: 32 45 07 122.

O G Ł O S Z E N I E



www. DEMOKRATYCZNA.com.pl facebook.com/demokratyczna 2023 lipiec 3

Za byłego starostę - były starosta

OTWARTE 

W KAŻDĄ  

NIEDZIELĘ

Niegowa, ul. 22 lipca 13b

Stokrotka  
N i e g o w a

R E K L A M A

W 2011 roku Komisarz Wyborczy 
wygasił mandat Leonowi Okrasce 
- ówczesnemu radnemu i Staroście 
Myszkowskiemu. Zanim to się stało 
radni - głównie Dariusz Lasecki próbo-
wali wymusić na L. Okrasce dobrowol-
ną rezygnację ze sprawowanej funkcji. 
Ten wytrwał do końca, a u schyłku 
swego starostowania wypowiedział 
pamiętne słowa.

Tajemniczo brzmiąca przepowiednia 
z 2011 roku na niewiele się zdała, nie-
nazwany kelner - w rzeczywistości Da-
riusz Lasecki - starostą po wyborach 
w 2014 roku został. Ogromna niechęć 
Leona Okraski do szefa lokalnej Plat-
formy Obywatelskiej najwyraźniej 
wygasła. Może czas leczy rany? Dziś 
ponownie ślubujący radny siedzi nie-
mal obok Laseckiego i wspólnie z nim 
głosuje.

Dlaczego Okraska w radzie?

Ponieważ wyborach samorządowych 
w 2018 roku startował ze „WSPÓLNE-
GO POWIATU” Wojciecha Pichety. Zdo-
bywając 310 głosów, zajął drugą loka-
tę na liście. Mandat dzięki 801 wybor-
com sprawował Picheta, ale przed kil-
koma tygodniami został prawomocnie 
skazany, więc ze sprawowaniem pub-
licznych funkcji musiał się pożegnać. 
Sam podobno nie wierzył, że do tego 
dojdzie - miał mówić o sobie, że jest 
jak styropian - niezatapialny. A jednak 
sam się zatopił.

Zgodnie z prawem mandat obejmu-
je osoba z listy, która uzyskała kolejno 
najwyższy wynik i zgodziła się wstąpić 

w szeregi radnych.

Powiat Myszkowski nie ma szczęścia 
do niepopełniających przestępstw 
samorządowców. Pierwszym skaza-
nym starostą był Marian Wróbel (jako 
prokurator sfałszował podpis swego 
podwładnego, gdy był szefem Pro-
kuratury Rejonowej), kolejnym Leon 
Okraska (za prowadzenie działalności 

gospodarczej w czasie pełnienia funk-
cji starosty), wyrok na koncie ma też 
wiceprzewodniczący Janusz Romaniuk 
(warunkowe umorzenie kary za jazdę 
pod wpływem alkoholu) i teraz Woj-
ciech Picheta. W myszkowie w Radzie 
Miasta też zdarzyło się, że ktoś miał 
na bakier z prawem. (kk), Foto: Powiat 
Myszkowski

„Nie będzie kelner rządził tym powiatem” mówił w 2011 roku ustępujący z fotela Starosty Myszkow-
skiego po prawomocnym wyroku Leon Okraska. W lipcu 2023 roku, po 12 latach - doświadczony sa-
morządowiec powrócił w szeregi Rady Powiatu w Myszkowie, a wszystko to za sprawą... prawomoc-
nego skazania byłego starosty, a pełniącego ostatnio funkcję przewodniczącego - Wojciecha Pichety.

Myszkowski Sanepid 
 ostrzega

Wakacje trwają w najlepsze. Piękna pogoda dopisuje. Po-
wiatowa Stacja Sanitarno-Epidemiologiczna w Myszkowie 
przypomina, by nie tracić głowy i chronić się przed słońcem.
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- Panie Starosto, kadencja jest już 
niemal na finiszu, to idealny moment 
na podsumowania. Chcę jednak, by 
ta rozmowa nie była standardowym 
wywiadem z serią nudnych pytań o to, 
co udało się zrobić, dlatego pozwolę 
sobie zapytać o sprawy nietypowe. 
Zacznijmy od tego, że już na starcie 
ogłoszono wszem wobec - i właściwie 
ogłasza się to do dziś - że obecny za-
rząd powiatu ze starostą na czele dzia-
ła nielegalnie.

- Jakbym słyszał redaktora lokalnych 
mediów mieniącego się dziennikarzem. 
Sprawa prosta - ta kadencja nie mogła 
się rozpocząć, gdyż trwała jeszcze 
poprzednia, a kadencje nie mogą się 
nakładać. Straciliśmy około dwóch ty-
godni i tak motywowaliśmy stanowisko 
do wojewody. Wojewoda przychylił się 
do naszej argumentacji i nie wydał po-
stanowienia o rozwiązaniu rady.

- Pierwszy dzień po wyborze na sta-
rostę... Proszę zdradzić, jak on wyglą-
dał. Czy było coś, co Pana zaskoczyło?

 - Pierwszy dzień, to spotkania z funk-
cyjnymi, a przede wszystkim z Panią 
skarbnik. Czasami są takie sytuacje, 
które pamiętamy do końca życia. Ja na 
pewno zapamiętam jeden z pierwszych 
dni mojej pracy w starostwie. Przyszedł 
do mnie jeden z kierowników i zapytał, 
czy może kupić akumulator do samo-
chodu, spojrzałem na niego podejrzli-
wie, bo myślałem, że mnie „wkręca”. 
Kiedy zorientowałem się, że on tak na 
poważnie, zdziwienie pewnie miałem 
wypisane na twarzy, a oczy jak czapka 
ruskiego oficera, bo mina owego kie-
rownika była nieszczególna. Zapyta-
łem, czy auto sprawne, opłacone itp. 
po twierdzącej odpowiedzi odparłem, 
żeby kupował ten akumulator i nie 
zawracał mi głowy. Nie mogłem wyjść 
z szoku i jeszcze coś mruczałem, że co 
to jest, żeby pytać starostę, czy kupo-
wać akumulator, wtedy jeden z pra-
cowników z długim stażem powiedział, 
proszę nie mieć żalu do tego kierow-
nika, po prostu poprzednicy chcieli 
o wszystkim wiedzieć. Kurcze blade, 
jak poprzednicy chcieli wiedzieć o ta-
kich drobiazgach, to kto ogarniał tema-
ty ważne, strategiczne?

- Z jakim poziomem absurdu spotkał 
się Pan z ciągu ostatnich 5 lat? 

- Może nie będę określał poziomu, 
ale przytoczę parę przykładów. Trafiła 
do mnie umowa na dzierżawę wycie-
raczek, czy też „service wycieraczek 
wejściowych”. Koszt roczny to bo-
dajże ok. 7 tys. zł, podjęliśmy od razu 
decyzję, że nie przedłużamy umowy, 
a koszt zakupu nowych wycieraczek to 
1,6 tys. zł. Podobno firma obsługująca 
wycieraczki zatrudniała córkę jednego 
z członków zarządu powiatu. Pamię-
tam, że wtedy gorzko zażartowałem, że 
za 7 tysiaków te wycieraczki powinny 
być wejściowo-wyjściowe, a nie tylko 
wejściowe. Drugim niezrozumiałym 
dla mnie hitem pierwszych tygodni 
była prywatno-publiczna kabina WC. 
W męskiej toalecie drzwi do jednej 
kabiny były ciągle zamknięte, kiedy 
zainteresowałem się dlaczego, okazało 
się, że jeden z członków zarządu i nie 
był to starosta, urządził sobie prywatną 
toaletę z wolno opadającą deską i od-

świeżaczami powietrza. Lepszą alego-
rię absurdu i arogancji ciężko byłoby 
wymyślić.

- Są dziedziny funkcjonowania sa-
morządu, w których zrobili Państwo 
prawdziwą rewolucję. Jak to wygląda-
ło? Przychodzi Dors do pracy i posta-
nawia zlikwidować Powiatowy Zarząd 
Dróg (PZD). 

- To tak nie działa. Na pewno PZD to 
jednostka, której od początku bacznie 
się przyglądałem. Prosiłem o projekty, 
realizację bieżących inwestycji, stan 
sprzętu itp. Podczas analizy jednego 
projektu zauważyłem, że kosztorys 
budowy suchego przepustu pod drogą 
wynosi prawie 2 mln zł. Wezwałem dy-
rektora i zapytałem, jak to jest. Pamię-
tam, że odparł, że przetarg „pójdzie” 
za milion. Chyba kazałem wprowadzić 
ograniczenie do 1,2 miliona i co? Prze-
targ rozstrzygnął się z kwotą 1,18 mln 
zł. Za pozostałą kwotę wyremontowa-
liśmy most na Kazimierówce. Kolejne 
aspekty to wiele zleceń zewnętrznych, 
brak stałego nadzoru nad pracowni-
kami obwodów i… bańka z ropą przy 
jednym z samochodów ciężarowych 
- dopełniły reszty. Latem 2019 roku 
podjęliśmy decyzję, że tworzymy Cen-
trum Usług Wspólnych i Wydział Dróg 
Powiatowych. Z perspektywy czasu 
wiem, że to była bardzo dobra decyzja. 

- Z Powiatową Poradnią Psycholo-
giczno-Pedagogiczną było podobnie? 

- Odpowiem prosto, nie! W przypadku 
Poradni był potężny konflikt personelu 
z dyrekcją, brak samokontroli i odrobi-
ny refleksji. Jedna z pracownic miała 
absencję ponad 50%, kilka innych nie 
odstawało znacząco. Dzieci nie były 
diagnozowane, wizyty przekładane. 
Powszechne były anonimowe donosy. 
Działania organu nie przynosiły pożą-
danych efektów. Zdecydowaliśmy się 
na utworzenie Poradni nr 2, aby zmo-
tywować personel z Poradni nr 1 do 
lepszej pracy. Niestety, było tylko go-
rzej i po kilku miesiącach, może dłużej, 
podjęliśmy decyzję o rozwiązaniu Po-
radni nr 1. Tajemnicą poliszynela jest, 
że personel Poradni nr 1 podgrzewany 
był przez byłego członka zarządu, któ-

ra to osoba teraz zaczęła „doradzać” 
nauczycielom w szkole specjalnej. Tak 
myślę, że to zły doradca, bo wiadomo, 
jak to skończyło się w Poradni nr 1. 

- Najmniej przyjemny moment w tej 
kadencji to...? 

- Chyba mam dwa takie. Pierwszy to 
wiadukt w Trzebyczce, gdzie błędy pro-
jektowe spowodowały ślimaczenie się 
inwestycji przy jednoczesnym wzroście 
kosztów o ponad 5 mln zł! A pierwotnie 
inwestycja miała kosztować 4 mln zł!!! 
Wykonawca nie ma nawet środków na 
zapłacenie kaucji do PKP za wyłącznie 
torów. Wielokrotne rozmowy, zamia-
na projektanta i proces sądowy z po-
przednim projektantem - to na pewno 
nic przyjemnego. Drugi to również 
inwestycja drogowa, a chodzi o drogę 
Włodowice-Morsko - nie zgodziliśmy 
się odebrać tej inwestycji ze wzglę-
du na parametry nawierzchni. Szereg 
spotkań, badań i trudnych rozmów, 
łącznie z „obietnicą” sprawy sądowej. 
Ostatecznie wykonawca musiał zdjąć 
wadliwą warstwę i położyć nową, któ-
ra spełnia już wszystkie wymagania. In-
westycja została zakończona, dokona-
no technicznego odbioru, a mieszkańcy 
mogą cieszyć się dobrą nawierzchnią.

- Mniej zorientowanym mieszkań-
com się wydaje, że starosta może na-
kazać coś prezydentowi, burmistrzowi 
czy wójtowi oczywiście rzeczywistość 
jest zgoła inna. Jak wygląda współpra-
ca z samorządami gminnymi? 

- Włodarze gmin to udzielne książąt-
ka, starosta nie jest ich przełożonym, 
nie jest nawet organem drugiego stop-
nia, do którego można napisać skar-
gę na decyzję wójta, burmistrza, czy 
prezydenta. Starosta jest partnerem 
dla samorządowców gminnych - i ja 
tak siebie postrzegam. Są samorządy, 
z którymi współpracuje się wręcz 
wzorowo, a są też takie, które starają 
się lawirować i próbują wykiwać sta-
rostwo. Jest to czasami dość zabawne, 
bo widać działania mało przemyślane 
- „od siekiery”, a im wydaje się, że są 
demiurgami rozgrywek. Wolę jednak 
pamiętać tę współpracę dobrą, partner-
ską, bo tylko ona może być z korzyścią 

dla naszych mieszkańców. 

- W powiecie rządzi PiS, czy władze 
centralne wtrącają się do kierowania 
samorządem, czy ma Pan w tej kwestii 
wolną rękę? 

- Przez te 4,5 roku nie spotkałem 
się z sytuacją jakiekolwiek ingerencji 
władz w kierowanie powiatem. Nie 
znaczy to, że np. parlamentarzyści 
nie interesują się naszym samorzą-
dem, wręcz przeciwnie, np. pomagają 
w pozyskiwaniu środków zewnętrz-
nych, głównie rządowych. Przykładem 
może być Rządowy Fundusz Inwestycji 
Lokalnych, Rządowy Fundusz Rozwo-
ju Dróg, czy Inwestycje Strategiczne 
– Polski Ład. Szczególnie pomocni są 
zawiercianka - Danuta Nowicka, Wal-
demar Andzel i Ewa Malik.

 - A wrogowie? Bez nich dobrze pro-
sperująca władza nie istnieje. Są tacy, 
którzy marzą o wygodnym fotelu sta-
rosty i co rusz próbują swych sił, rzuca-
jąc kłody pod nogi? 

- Wygodny fotel starosty! Rozmarzy-
łem się. Nic nie jest dane raz na zawsze, 
przyzwyczaiłem się, że od roku podej-
mowane są działania do odwołania za-
rządu powiatu. Śmieszy mnie fakt, że 
oprócz jednej dość inteligentnej pró-
by, reszta to działania „Gangu Olsena” 
- jeszcze nie pomyśleli, a już spieprzyli. 
Na hipokryzję niektórych i chorobę na 
władzę, spuszczę kurtynę milczenia. 

 - Starosta ma nienormowany czas 
pracy, ale na pewno są takie momenty, 
że wraca Pan do domu i czym się wte-
dy Pan zajmuje? 

- Mam gospodarstwo rolne prawie 12 
ha, 80 kur niosek, ogródek warzywny 
i ziemniaki. Co prawda ogródek jest 
pod opieką żony, ale założenie, czyli 
wywóz obornika, orka, przygotowanie 
do wysiewu, a nawet sadzenie roślin, 
to już moja sprawa. Ogródek wygląda 
imponująco, bo żona dba o niego lepiej 
niż o mnie :) Jestem również szczęśli-
wym tatą dwóch córek, jedna to ma-
turzystka w „Malczewskiej”, a druga 
pierwszoklasistka w „Żeromskim”.

 - Czy jak został Pan już tym starostą, 
to ma Pan swą służbę, która sprząta 

i gotuje?

 - Dobre! Sprzątania staram się uni-
kać, ale niestety nie zawsze można od 
niego uciec. Co do gotowania, to przy-
znam się do czegoś – jestem pasjona-
tem kuchni, uwielbiam gotować. Kiedyś 
przyrządziłem obiad, dość wykwintny, 
podałem do stołu i zapytałem żony, jak 
smakuje, żona odparła, że obiad pysz-
ny. Ucieszony, domagałem się pochwa-
ły, a żona ze śmiechem odparła, że dla 
niej gotowanie to praca, a dla mnie to 
relaks, więc cieszy się, że mogłem się 
zrelaksować. Musiałem mieć niezłą 
minkę, bo żona wybuchnęła śmiechem. 

 - A teraz będzie poważnie. Kończy 
się kadencja, jakie są plany na następ-
ną? Czy wśród nich są jakieś konkretne 
rewolucje? 

- Rewolucje? Nie, raczej już ewolu-
cje. Chcę zintensyfikować wysiłki na 
poprawę stanu dróg powiatowych 
i poprawę bezpieczeństwa mieszkań-
ców. Bardzo ważnym zadaniem jest 
szkolnictwo, chciałbym, aby Zawiercie 
wraz ze szkołami poza miastem stało 
się ważnym ośrodkiem szkolnictwa po-
nadpodstawowego. Sam tego nie zrea-
lizuję, potrzeba do współpracy dobrych 
dyrektorów, a ci będą potrzebowali 
nauczycieli z powołania. Tylko współ-
praca i zrozumienie potrzeb młodzieży, 
mogą zagwarantować sukces. Wspólnie 
z dyrekcją szpitala opracowaliśmy plan 
rozwoju placówki ze szczególnym na-
ciskiem na przychodnie. Planujemy 
też w naszym szpitalu kilka oddziałów 
klinicznych. 

 - Zanim jednak te plany zostaną zre-
alizowane, to trzeba jeszcze wygrać 
wybory. Na tle działalności medialnej 
Prezydenta Zawiercia wypada Pan 
(inni również) bardzo słabo. Nie styli-
zuje się Pan na Mitcha ze „Słoneczne-
go Patrolu” i w samych kąpielówkach 
nie walczy o głosy wyborców... nie wy-
skakuje Pan też z lodówki jak Łukasz 
Konarski, a czas ucieka... 

- Nie stylizuje się też na kulturystę, 
bo byłoby mi ciężko z tym brzuchem. 
No cóż... Konarski i „Słoneczny Patrol” 
to tak, jakbym o sobie mówił, że jestem 
wysokim, przystojnym i szczupłym 
blondynem. Nie mam zamiaru dla po-
klasku biegać w majtkach i skakać do 
wody na bombę. Chciałbym, żeby lu-
dzie oceniali mnie przez pryzmat mojej 
pracy, a nie głupich filmików. Uważam, 
żeby wygrać wybory, trzeba czegoś 
więcej niż nachalnego PR.

 - Dlaczego wyborcy z Pana okręgu 
mają na Pana głosować? 

- Proste, bo w żadnej kadencji, żaden 
starosta, czy członek zarządu, nie prze-
prowadził tylu inwestycji we wszyst-
kich trzech gminach mojego okręgu, 
czyli gminy Kroczyce, Włodowice i Po-
ręba. Jednocześnie mamy w planach na 
drugą kadencję kontynuację przebudo-
wy dróg i chodników w każdej z tych 
gmin. Sądzę, że kolejne 5 lat i stan dróg 
może nie będzie w 100% idealny, ale 
będzie w 100% zadowalający. 

- Dziękuję za rozmowę.

Katarzyna Kieras

Urząd wynajmował wycieraczki, 
była też indywidualna toaleta
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K o l e j n e  k i l o m e t r y 
„ G i e r k ó w k i ”  w  p r z e b u d o w i e

- „Gierkówka” zostanie kompleksowo wyremontowana. Matka polskich autostrad, czyli  DK 91 bę-
dzie zmodernizowana na odc. 40 km za niebagatelną kwotę 308 mln zł - zapowiada poseł Waldemar 
Andzel, który wziął udział w podpisaniu umów na przebudowę kolejnych odcinków ważnego traktu.

Generalna Dyrekcja Dróg Krajowych 
i Autostrad przebuduje kolejne dwa 
odcinki: Częstochowa-Nowa Wieś 
o długości ok. 4,6 km i Siedlec Duży-
-Koziegłowy - ok. 4,4 km. Oba zadania 
o łącznej wartości 176 milionów zło-
tych zostaną zrealizowane do końca 
listopada 2024 roku.

Wojewoda Śląski Jarosław Wieczo-
rek przypomina: - na dwóch kolej-
nych odcinkach: Nowa Wieś-Zawada 
oraz Markowice-Brudzowice, o łącz-
nej długości 10 km, trwają już roboty 
budowlane. Tym samym w realizacji 
mamy już prawie 20 km DK91. 

Parlamentarzysta z Zagłębia dodaje, 
że GDDKiA do 2026 roku chce prze-
budować 45 km tej trasy.

Co dokładnie realizowane będzie 
na dwóch wskazanych odcinkach?

 Wykonawca PORR S.A. informuje: 
- Siedlec Duży – Koziegłowy
Początek odcinka zlokalizowany 

jest ponad 100 metrów za ul. Leśną 

w Siedlcu Dużym, a jej koniec około 
600 m przed skrzyżowaniem z ul. Li-
pową w Koziegłowach. 

Inwestycja obejmuje dostosowanie 
konstrukcji drogi do nośności 11,5 t/
oś, przebudowę trzech skrzyżowań, 
przebudowę i budowę sygnalizacji 
świetlnej, budowę i przebudowę 
ciągów pieszych na długości prawie 
400 m, budowę i przebudowę zjaz-
dów, budowę oświetlenia drogowego 
na długości ponad 4 km, wykonanie 
oznakowania poziomego i pionowe-
go oraz wyposażenia drogi krajo-
wej w urządzenia BRD m.in.: bariery 
energochłonne, wygrodzenia dla 
pieszych, budowę urządzeń ochrony 
środowiska (ekranów akustycznych 
na długości ponad 800 m oraz cichą 
nawierzchnię typu BBTM), przebudo-
wę przepustów drogowych, budowę 
kanału technologicznego. 

Częstochowa – Nowa Wieś
Początek odcinka zlokalizowany 

jest na granicy powiatu Częstochow-

skiego i gminy Poczesna, a jej koniec 
około na wysokości stacji paliw w No-
wej Wsi. Inwestycja obejmuje dosto-
sowanie konstrukcji drogi do nośno-
ści 11,5 t/oś, przebudowę dwunastu 
skrzyżowań, przebudowę i budowę 
sygnalizacji świetlnej, budowę i prze-
budowę ciągów pieszych o długości 

prawie 700 m, budowę i przebudowę 
zjazdów, budowę oświetlenia dro-
gowego na długości około 1,5 km, 
wykonanie oznakowania poziomego 
i pionowego oraz wyposażenia dro-
gi krajowej w urządzenia BRD m.in.: 
bariery energochłonne, wygrodze-
nia dla pieszych, budowę urządzeń 

ochrony środowiska (ekranów aku-
stycznych na długości około 2,5 km 
oraz cichą nawierzchnię typu BBTM), 
przebudowę przepustów drogowych, 
budowę kanału technologicznego. 
(kk), Foto: Waldemar Andzel, ŚUW.

Przychodzenie na sesję Rady 
Miejskiej Zawiercia jest dla Łukasza 
Konarskiego (na zdj. drugi od pra-
wej) mało opłacalne. Zwłaszcza na 
tę absolutoryjną lub taką, która po 
raz kolejny powiększy zadłużenie 
miasta. 

Odpowiadanie na nudne pytania 
radnych o stan budżetu nie przełoży 
się na większą liczbę głosów w nad-
chodzących wyborach. 

Prezydent stawia więc na PR. Roz-
biera się, przebiera, chodzi, jeździ, 
wkrótce pewnie będzie jeszcze la-
tał. 

A rajcowie na czynniki pierwsze 
rozkładają problemy miasta. Godzi-
nami - już nie kilkoma, a kilkunasto-
ma. Nikt sobie z ich zaangażowania 
nic nie robi, nawet mieszkańcy nie 
rozumieją tych ataków na fajnego 
prezydenta w czerwonych majtach. 

A problemów faktycznie jest coraz 
więcej. W lipcu zwołano sesję nad-
zwyczajną, na którą przyszło 4 rad-
nych. Nieobecność to pewnie forma 
strajku, bo prezydent przedstawił 
projekt o emisji obligacji na spłace-
nie wcześniej wyemitowanych ob-
ligacji. Bagatela 2,5 mln zł. Czy to 
nie jest idealny przykład rolowania 
długu? Czy Zawiercie wpadło w spi-
ralę zadłużenia?

Finanse to jednak nie jest jedyny 
problem władz miasta.

Jak informuje portal „infozawier-
cie”: „sześć gmin z podregionu sos-
nowieckiego podpisało porozumie-
nie pt. „Budowa instalacji odnawial-
nych źródeł energii w podregionie 
sosnowieckim – Irządze, Łazy, Porę-
ba, Sosnowiec, Szczekociny, Zawier-
cie – Etap II”. 

Gmina Zawiercie została liderem 
projektu i to w zasadzie cały sukces 
Zawiercia z prezydętem Łukaszem 
na czele. 

20 lipca odbyło się spotkanie 
przedstawiciel i  wymienionych 
gmin, na którym to prezydęt Łukasz 
został powiadomiony o „wywale-
niu” go ze wspomnianej grupy. Pięć 
pozostałych gmin nie chce słyszeć 
o współpracy z prezydętem Łuka-
szem. 

Zawiercie nie tylko nie radziło so-
bie jako lider projektu, ale również 
nie rokowało jako partner. Prezydęt 
Łukasz musiał przełknąć tę żabę i to 
o wiele większą niż tę na Żabkach. 

Prezydęt Łukasz w oszołomieniu 
chciał zwołać szybką konferencję 
prasową, ale pozostali uczestnicy 
spotkania nie wyrazili na to zgody. 

Powód jest prosty, nie chcieli być 
wykorzystywani do idiotycznych 

rozgrywek z radnymi. Tak, tak, z rad-
nymi, bo prezydęt Łukasz chciałby 
za swoją nieudolność obarczyć winą 
radnych miejskich. 

Po raz kolejny apelujemy do rad-
nych, nie pozwólcie sobą pomiatać 
i wreszcie zacznijcie działać zero-
-jedynkowo. Potraficie tak drodzy 
rajcy?". 

Na miejskich portalach czy fa-
cebooku Prezydenta wyjaśnień 
próżno szukać. W końcu tam o „suk-
cesach” innego kalibru.(kk)

Foto: infozawiercie  
i Łukasz Konarski

Miasto Zawiercie zaczyna sięgać finansowego dna. Prezydent Zawiercia, zamiast znaleźć 
dla budżetu koło ratunkowe, przebiera się, a właściwie rozbiera do samych kąpielówek 
i  udaje Mitcha Buchannona, nagrywając zawierciański pastisz „Słonecznego Patrolu”.

Miasto roluje dług, a prezydent biega w krótkich portkach



6  lipiec 2023    DEMOKRATYCZNAXX ®

Okulistyka zawierciańskiego szpitala z nowym sprzętem do zaćmy

Z końcem lipca Starosta Mysz-
kowski Piotr Kołodziejczyk po-
chwalił się uzyskaniem kolejnych 
środków dla samorządu. 

Tym razem 3,7 mln zł przezna-
czone będzie  na remont  dróg: 
Żarki-Wysoka Lelowska-Przyby-
nów oraz Gliniana Góra-Pustkowie 
Lgockie-Stara Huta. 

Aktualnie realizowane są prace 
na drogach powiatowych w gminie 
Niegowa. Włodarze wraz z radnym 
Maciejem Pi łką doglądal i  prac 
w Zagórzu (odc. Zagórze-Sokoniki) 
i w Postaszowicach (Postaszowice-
-Niegowa). 

Pierwsza inwestycja kosztuje 8,4 
mln zł, z czego 8 mln zł pochodzi 

z Rządowego Funduszu Polski Ład, 
a łączna wartość drugiej to 1 785 
839,58 zł (Rządowy Fundusz Roz-
woju Dróg: 912 870,75 zł, Rządo-
wy Fundusz Inwestycji Lokalnych: 
283 721,00 zł, środki własne: 589 
247,83 zł). (kk) Foto: Powiat Mysz-
kowski)

K a s a  n a  r e m o n t y  ko l e j nyc h 
d r ó g  p ow i a t ow yc h

P o w i a t  M y s z k o w s k i  o t r z y m a ł  k o l e j n e  ś r o d k i 
z  Funduszu Rozwoju Dróg.  Nową nawierzchnię zyskają arterie powiatowe w gmi-
nie Żarki  i  Koziegłowy.  W l ipcu Starosta Piotr  Kołodziejczyk z  Wicestarostą Ma-
r i u s ze m  M o r a wce m  d o g l ą d a l i  a k t u a l n i e  re a l i zow a n yc h  i n we s t yc j i  d ro g ow yc h . 

Nowy sprzęt pozwala na prze-

prowadzanie najbardziej skompli-

kowanych operacji zaćmy, jedno-

cześnie zapewniając zwiększony 

poziom bezpieczeństwa pacjenta. 

Umożliwia także uzyskanie jak 

najlepszej ostrości wzroku i skraca 

okres powrotu do zdrowia. 

Zawierciański szpital oferuje tak-

że soczewki najnowszej generacji 

dopasowywane indywidualnie do 

pacjenta i zapewniające optymal-

ną jakość widzenia. 

Przy współistniejącym astyg-

m a t y z m i e  i s t n i e j e  m oż l i wo ś ć 

doboru i wszczepienia soczewki 

wewnątrzgałkowej torycznej, ko-

rygującej także tę wadę.

Zabiegi są w całości refundowa-

ne przez NFZ i nie trzeba na nie 

długo czekać - czas oczekiwania 

wynosi mniej niż miesiąc. 

Szczegółowych informacji udzie-

la sekretariat oddziału: (32) 6740 

298 lub 215. Zapisy na zabieg od-

bywają się w centralnej rejestracji, 

tel. (32) 67 40 252 od poniedział-

ku do piątku w godzinach 8:00 do 

14:30. Szpital Powiatowy w Za-

wierciu, ul. Miodowa 14. (kk) Foto: 

Szpital Powiatowy w Zawierciu

M a s z  z a ć m ę  i  c h c e s z  n a p r a w i ć  s w ó j  w z r o k ?  T o  ś w i e t n y  m o m e n t  -  l e k a r z e 
z  O d d z i a ł u  O k u l i s t y k i  S z p i t a l a  Pow i a t owe go  w  Z aw i e rc i u  o d  n i e d aw n a  m a j ą  d o  d y s p oz yc j i  j e d e n  z  n a j n owo c ze ś n i e j s z yc h  fa ko e m u l s y f i k a t o -
rów, czyli  specjalistycznych urządzeń do usuwania zaćmy.  Medycy zapraszają  na konsultacje -  mają krótkie terminy oczekiwania na operację. 

S I E W I E R Z  p o n a d  p r a w e m ?

Dziennikarz Skarga TV Krzysztof Na-
wrot nie ustaje w wykrywaniu niepra-
widłowości w siewierskim magistracie. 
Pracownicy samorządowi przeszli już 
przyspieszony kurs z obsługi klienta. 
Teraz uczą się prawa prasowego. 

W wydawanym od wielu lat „Kurierze 
Siewierskim” magistrat ukrywa dane 
redaktora naczelnego, które zgodnie 
z zapisami ustawy Prawo prasowe mają 
obowiązek publikować. 

K. Nawrot złożył stosowne zawiado-
mienie i teraz sprawa jest weryfiko-
wana. 15 lipca wszczęto dochodzenie, 
funkcjonariusze sprawdzą, czy do zła-
mania prawa doszło. Weryfikowany 
będzie okres od 2018 do 2023 roku, 

ale tak naprawdę od momentu objęcia 
przez Damiana Dawczyńskiego (obec-
nego wiceburmistrza) funkcji redaktora 
naczelnego dane nie są publikowane. 
Aby dowiedzieć się, kto naczelnym Ku-
riera jest, K. Nawrot musiał zwrócić się 

aż do Sądu Okręgowego.

Za niespełnienie ustawowych wymo-
gów grozi grzywna lub kara pozbawie-
nia wolności. (kk)

O tym, czy wszyscy są wobec prawa równi, wkrótce się przekonamy. W połowie lip-
ca wszczęte zostało dochodzenie w sprawie nieumieszczenia w stopce redakcyjnej gaze-
ty wydawanej przez Urząd Miasta i Gminy Siewierz danych redaktora naczelnego. Spra-
wa niby błaha, ale dlaczego prywatni wydawcy prawa muszą przestrzegać, a urząd nie?
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- Sosnowy las i basen kąpielowy 
w Żarkach Letnisku to najważniejsze 
nasze skarby - perełki, które od kilku-
dziesięciu lat przyciągały ludzi z ca-
łej Polski w celach wypoczynkowych 
i zdrowotnych. Przez wszystkie lata 
(19), kiedy byłam radną w Gminie Po-
raj, systematycznie dbałam o funkcjo-
nowanie tegoż basenu w porze letniej 
jako kąpieliska, a zimą jako lodowiska.

W jednej z kadencji - za czasów Wójta 
Mariana Szczerbaka - Gmina Poraj po-
zyskała dofinansowanie ponad 500 tys. 
zł na infrastrukturę wokół basenu. Wy-
budowano wówczas budynek socjalny, 
w którym znajdują się prysznice, prze-
bieralnie i toalety. Następnie na dachu 
budynku zamontowano solary, które 
podgrzewają wodę w zbiornikach słu-
żącą do mycia. Obecnie, kiedy woda nie 
jest używana, stoi w tych zbiornikach 
i latem stale się nagrzewa, co grozi 
uszkodzeniem z powodu zbyt wysokiej 
temperatury.

2 lata temu Gmina Poraj otrzymała 

dofinansowanie z Rządowego Fundu-
szu Inwestycji Lokalnych - kwotę 573 
695 zł z przeznaczeniem na remont 
niecki basenu kąpielowego w Żarkach 
L. Niestety, kiedy zawiozłam do Urzę-
du Gminy Poraj ten symboliczny czek 
z ww. kwotą, to zostałam wyśmiana 
i nikt tego czeku nie chciał odebrać. 
Ale środki finansowe z tego czeku 
Gmina przygarnęła i radni przeznaczyli 
je na inne cele wskazane przez wójta, 
zamiast na remont basenu.

Jak wiemy Gmina Poraj popadła 
w spiralę zadłużenia i nie stać jej na re-
mont żareckiego kąpieliska. Jedyne, na 
co stać było Panią Wójt to wstawienie 
tabliczki „zakaz kąpieli”. Nasz basen 
stał się przysłowiową „kulą u nogi” Pani 
Wójt. Dlatego właśnie jedyną szansą 
i nadzieją na przywrócenie świetności 
naszemu basenowi było jego przejęcie 
przez Powiat Myszkowski. 

Obecnie jesteśmy na dobrej drodze 
do tego sukcesu, ponieważ Rada Powia-
tu na Sesji nadzwyczajnej 10.07.2023 r. 
podjęła jednogłośnie uchwałę w spra-
wie przejęcia w drodze darowizny tej 
nieruchomości. 12.07.2023 r. o godz. 
12:00 zaplanowana sesja nadzwyczaj-
na w Gminie Poraj – została przełożona 
na godz. 12:30 bez podania przyczyny. 
W tym drugim terminie sesji Wójt wy-
cofała projekt uchwały dot. przekaza-
nia tej nieruchomości z basenem dla 
Powiatu Myszkowskiego. Radni gminni 
mówili, że Pani Wójt czegoś się wystra-
szyła. Czego? Tak naprawdę nie wiemy.

Wójt zwołała kolejną sesję nad-
zwyczajną w tej sprawie w dniu 
17.07.2023 r. o godz. 15:00. Na sesję 

przybyło 12 radnych i wszyscy jedno-
głośnie podjęli tę uchwałę. Teraz zosta-
ło tylko spisanie notarialnej umowy da-
rowizny nieruchomości: działki nr 121 
o powierzchni 0,1202 ha, nr 122 o pow. 
0,2380 ha, 123/1 o pow. 0,3900 ha, nr 
467/1 o pow. 1,1014 ha, oraz działki nr 
262 o pow. 0,2565 ha, nr 634/3 o pow. 
0,0830 ha.

Reasumując, dziękuję Panu Staroście, 
że wysłuchał moich próśb, które kiero-
wałam w imieniu naszych mieszkań-
ców. Jestem mu wdzięczna za podjęcie 
działań zmierzających do przejęcia 
tego basenu i mam nadzieję, że postara 
się o środki finansowe na remont i do-
prowadzi ten obiekt do stanu używal-
ności i świetności.

Jest jeszcze inny aspekt przejęcia 
przez Powiat Myszkowski basenu 
w Żarkach L. Basen był i jest dla mnie 
przysłowiowym „oczkiem w głowie”. 
Zawsze zabiegałam o jego funkcjo-
nowanie i czyniłam wszelkie starania 
o czystość wody rzeki Czarki, która 
wypełnia nieckę basenu kąpielowego. 
W ciągu tych kilkunastu lat występo-
wałam do różnych instytucji odpowie-
dzialnych za czystość wody (w tym do 
Gminy Poraj) o zlikwidowanie nielegal-
nych odpływów ścieków do rzeki Czarki 
z prywatnych posesji, które ustaliliśmy 
w trakcie społecznych kontroli. Ma-
teriały dowodowe każdorazowo były 
przekazywane do Urzędu Gminy Poraj. 
Wszystkie instytucje na moje pisma 
odpowiadały, że problem ten powinien 
rozwiązać właściciel terenu, czyli Gmi-
na Poraj. I na tym etapie zawsze zamy-
kano sprawę.

Z tego też powodu Wójt Gminy Poraj 
jest bardzo niezadowolona i w różny 
sposób mi dokucza - nasyła na mnie 
przeróżne kontrole, posądza mnie 
bezpodstawnie o każdy anonim napi-
sany na jej temat, a ostatnio napisała 
na mnie skargę do Przewodniczącego 
Rady Powiatu w Myszkowie z prośbą 
o ukaranie mnie za to, że pod pismem 
do WIOŚ podpisałam się jako Wice-
przewodnicząca Rady Powiatu. Oczy-
wiście skarga była bezzasadna i została 
oddalona, ale sprawa była podgrzewa-
na, jak stary kotlet, na jednej z ostat-
nich Sesji Rady Powiatu w Myszkowie 
przez radnych opozycji.

Pan Radny Rafał Kępski (prezes 
gminnej spółki Poreko w Poraju) pub-
licznie na sesji stwierdził, że na nara-
dzie u Pani Wójt Gminy Poraj usłyszał, 
że ja napisałam pismo itd. Następnie 
zostałam słownie zaatakowana przez 
kolejnych radnych związanych z Panią 
Wójt, tj. Dorotę Kaim-Hagar (pracuje 
w Gminnym Ośrodku Zdrowia w Pora-
ju), Annę Sochę-Korendo (kierownik 
ZEAS-u w Poraju), Mariusza Karko-
chę (prezesa gminnej OSP w Poraju, 
a jego żona zatrudniona w ZEAS-ie). 
Czyli można się domyślać, że atakując 
mnie publicznie na sesji Rady Powiatu 
w Myszkowie, działali na zlecenie Pani 
Wójt Kaźmierczak. Za to, że jestem ak-
tywna i działam w interesie społecz-
nym jako radna, to stałam się celem 
do ataku dla Wójta Gminy Poraj i jej 
popleczników?

Biorąc pod uwagę powyższe argu-
menty, uważam, że przejęcie basenu 
przez Powiat Myszkowski jest optymal-

nym rozwiązaniem tej trudnej wręcz 
patowej sytuacji, w jakiej znalazła się 
Gmina Poraj i nasz basen. Cieszę się 
niezmiernie, że wreszcie obiekt zmie-
nił właściciela i jestem teraz spokojna 
o jego los, ponieważ Starosta Myszkow-
ski Pan Piotr Kołodziejczyk jest czło-
wiekiem odpowiedzialnym i zajmie się 
sprawami basenu należycie, czego mu 
z całego serca życzę i dziękuję w imie-
niu swoim i mieszkańców Żarek L.

Potwierdziło się też ostatnio przysło-
wie, że porażka jest sierotą, a sukces 
ma wielu ojców. O jakże szybko, bo 
zaledwie kilka minut po zakończeniu 
Sesji Rady Powiatu w Myszkowie, na 
której podjęliśmy uchwałę o przejęciu 
basenu przez Powiat, zorganizowano 
spotkanie w celu wykonania fotki na 
basenie - radnych gminnych i Sołtysa 
z Żarek Letniska, Pani Wójt Gminy Poraj 
i dwojga radnych powiatowych z Gminy 
Poraj. Patrząc na te ich dumne miny na 
zdjęciu, zastanawiam się, co zostawili 
po sobie? Basen - brudny, zaniedbany, 
nieczynny, ze stojącą nieopodal tab-
liczką „zakaz kąpieli”. Czy jest się teraz 
czym chwalić?

Nawet nie zaczekali na podjęcie toż-
samej uchwały w swojej Gminie Po-
raj, tylko zaraz pobiegli czcić sukces, 
szkoda tylko, że nie jest to ich sukces. 
Przecież nie zadbali ani o pieniądze na 
remont niecki basenu, ani o czystość 
wody, nie mieli nawet żadnego po-
mysłu na funkcjonowanie kąpieliska. 
Ktoś za nich pomyślał, zdziałał, a oni 
się chwalą. Czy nie jest to szczyt bez-
czelności?

Nie można sobie wymarzyć lepszej laurki dla działalności niż przekazanie zdezelowanego basenu (z powodu nieudolności) w ręce kogoś, kto może obiekt uratować. 
Doczekaliśmy czasów, gdy Gmina Poraj i jej Wójt Katarzyna Kaźmierczak padają na kolana przed Powiatem Myszkowskim i stojącym na jego czele Piotrem Kołodziej-
czykiem, który może pozyskać środki i w końcu wyremontować kąpielisko. To news nie tylko ostatnich dni czy miesięcy - to hit ostatnich lat. Ale, żeby nie było tak 
różowo, jak kiedyś we włosach porajskiej władzy, ta tuż po podjęciu przez Radę Powiatu w Myszkowie stosownej uchwały, publikuje post na Facebooku okraszony 
fotką i tekstem, że nieruchomość przekazana będzie na prośbę zarządu, bo gmina się tak starała, ale pieniędzy nie pozyskała... Facebook, jak kiedyś papier - wszystko 
przyjmie... DEMOKRATYCZNA pokaże obie strony tego medalu powieszonego Kołodziejczykowi na szyi. Ostatecznie najważniejsze, że ktoś w końcu o obiekt zadba!

Po ra j  o d d a ł  s wó j  s ł y n ny  b a s e n  „ w  rę ce”  Ko ł o d z i e j c z y ka

„Współpraca Gmina-Powiat. Jej owo-
cem będzie w przyszłości zmoderni-
zowany basen w Żarkach-Letnisku. 
Zarząd Powiatu w Myszkowie zwrócił 
się z prośbą o przekazanie w drodze 
darowizny na rzecz Powiatu Myszkow-
skiego nieruchomości przy ul. Kąpie-
lowej, stanowiącej obecnie własność 
Gminy Poraj, w celu realizacji moderni-
zacji i utrzymania basenu kąpielowego 
przez Powiat Myszkowski. Gmina Poraj 
od lat czyniła starania o pozyskanie 
środków zewnętrznych na przebudo-
wę obiektu.

Obecnie przed samorządem powia-
towym otworzyła się możliwość po-
zyskania pieniędzy ze specjalnej puli 
środków rządowych, z których zostanie 
zmodernizowany obiekt kąpielowy.

Dziś (10.07), na nadzwyczajnej sesji, 
radni powiatowi jednogłośnie zdecy-
dowali o podjęciu uchwały intencyjnej 
w tej sprawie. Gościem sesji była wójt 
Gminy Poraj Katarzyna Kaźmierczak, 
która wyraziła podziękowania za do-
strzeżenie przez Starostę Myszkow-
skiego Piotra Kołodziejczyka potrzeby 
funkcjonowania zmodernizowanego 

obiektu basenu, a radnym za jedno-
myślne wyrażenie zgody na podjęcie 
uchwały.

O wyrażeniu zgody na przejęcie base-
nu przez Powiat Myszkowski zdecydu-
ją radni Rady Gminy Poraj na środowej 
(12.07) sesji nadzwyczajnej Rady Gmi-
ny Poraj.

„Temat basenu to wynik bardzo do-
brej współpracy pomiędzy jednostka-
mi samorządu terytorialnego gminy 
i powiatu. Gmina Poraj intensywnie 
poszukuje środków na remont basenu. 
Na chwilę obecną tych środków nie 
ma, a perspektywa środków unijnych 
jest bardzo odległa” – mówiła podczas 
sesji powiatowej Wójt Gminy Poraj Ka-
tarzyna Kaźmierczak.

Teraz pozyskanie środków zewnętrz-
nych stało się potencjalnie możliwe ze 
względu na fakt, że zostały uruchomio-
ne fundusze, po które może sięgnąć 
Starostwo, a są niedostępne dla naszej 
gminy, czyli po wsparcie dla obszarów 
po byłych PGR-ach. Realizacja inwesty-
cji polegającej na modernizacji obiek-
tu basenu służyć będzie mieszkańcom 
Żarek-Letniska, Gminy Poraj i regio-

nu. „To będzie nasze wspólne dzieło, 
a Gmina Poraj będzie dbać o ten obiekt, 
tak samo jak nowy właściciel – Powiat 
Myszkowski” – podkreślała wójt, dzię-
kując radnym powiatowym za jedno-
głośne podjęcie uchwały.

O modernizację Basenu w Żarkach-

-Letnisku i o to by był dostępny dla 
mieszkańców Żarek-Letniska, Gminy 
Poraj, Powiatu Myszkowskiego i Regio-
nu oraz wszystkich turystów zabiegały 
władze Gminy Poraj, radni gminni i rad-
ni powiatowi.

W przyszłości, dzięki obecnej współ-

pracy radnych powiatowych i gmin-
nych, mieszkańcy i turyści będą mogli 
korzystać z uroków zmodernizowanego 
obiektu rekreacyjnego w Gminie Poraj, 
mającego status rangi powiatowej” - 
czytamy w komunikacie Gminy Poraj.

Foto: Gmina Poraj

O komentarz do całej tej sytuacji  redakcja poprosiła najbardziej zorientowanego w sprawach Żarek Letniska sa-
morządowca: Wiceprzewodniczącą Rady Powiatu w Myszkowie -  mieszkankę Żarek Letniska -  Zdzisławę Polak.
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- Celem głównym zadania jest 
wzmocnienie potencjału KGW po-
przez podniesienie kompetencji cy-
frowych 14 członkiń KGW i społecz-
ności lokalnej - mówi Bożena Kolasa 
Inspektor ds. rozwoju społeczeństwa 
obywatelskiego w Urzędzie Miasta 
i Gminy Koziegłowy, która odpowiada 
za pozyskiwanie funduszy w gminie.

Rezultatem projektu będzie doposa-
żenie koła w sprzęt biurowy tj. note-
book i urządzenie wielofunkcyjne do 
realizacji zadań statutowych. W sierp-
niu wolontariusze przeprowadzą war-

sztaty komputerowe dla uczestniczek 
projektu. „Lgoczanki” poznają pod-
stawy obsługi komputera i urządzeń 
biurowych.

Projekt sfinansowany ze środków 
Narodowego Instytutu Wolności – 
Centrum Rozwoju Społeczeństwa 
Obywatelskiego w ramach Rządowe-
go Programu Fundusz Inicjatyw Oby-
watelskich NOWEFIO na lata 2021-
2030 w ramach konkursu „Śląskie 
NOWEFIO na lata 2021-2023". (kk) 
Foto: MGOPK Koziegłowy

„Lgoczanki”  
będą smart

K o ł o  G o s p o d y ń  W i e j s k i c h  „ L g o c z a n k i ” 

w  L g o c i e  G ó r n e j  r e a l i z u j e  p r o j e k t  „ S M A R T 

G o s p o d y n i e ”,  d z i ę k i  k t ó r e m u  o t r z y m a j ą 

s p r z ę t  b i u r o w y  i  n a u c z ą  s i ę  g o  o b s ł u g i w a ć .
Wyjątkową atmosferę zagwaran-

tuje obecność żołnierzy wszystkich 
rodzajów Sił Zbrojnych RP. Klimatycz-
na wojskowa muzyka oraz specjalnie 
przygotowane atrakcje dla wszystkich 
grup wiekowych to tylko wstęp do po-
kazania tego co w wojsku najlepsze.

Na uczestników czekają m.in.:
- pokazy sprzętu i wyszkolenia żoł-

nierzy,
- LEOPARD 2A4 – czołg,
- ROSOMAK – kołowy transporter 

opancerzony krajowej produkcji,
- LANGUSTA - wyrzutnia rakietowa, 

- POPRAD - przeciwlotniczy zestaw 
rakietowy,

- RAK - moździerz samobieżny kali-
bru 120 mm,

- koncerty orkiestr wojskowych,
- wojskowa grochówka,
- gry i zabawy dla najmłodszych.

Na piknikach nie zabraknie również 
punktów rekrutacyjnych, w których 
zainteresowani będą mogli porozma-
wiać z rekruterami i dowiedzieć się, 
jak atrakcyjna jest służba w Wojsku 
Polskim.

12 sierpnia

Kochanowice, ul. Lubliniecka 5

Plac przy Gminnym Centrum Kultury 
i Informacji

15 sierpnia

Olsztyn k. Częstochowy

ul. Zielona 66

Gminny Ośrodek Sportu i Rekreacji.

Źródło: Wojskowe Centrum Rekruta-
cji w Częstochowie

Pikniki z ciężkim sprzętem
i wojskową grochówką 

N a  t e r e n i e  c a ł e g o  k r a j u  o d b ę d z i e  s i ę  b l i s k o  7 0  p i k n i k ó w  w o j s k o -
w y c h ,  p o d c z a s  k t ó r y c h  p r e z e n t o w a n e  b ę d z i e  i n d y w i d u a l n e  w y p o s a ż e -
n i e  ż o ł n i e r z a  o ra z  s p r z ę t  w o j s ko w y  b ę d ą c y  n a  s t a n i e  Wo j s k a  P o l s k i e g o .
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B r z m i a ł o  j e d n o  z  p y t a ń  z a c h ę c a j ą c e  d o  u d z i a ł u 
w szkoleniu Ministerstwa Cyfryzacj i  oraz Instytutu Łączności ,  na które DEMOKR AT YCZNA otrzymała za-
proszenie po artykule w sprawie protestu mieszkańców Ludwinowa (gm. Niegowa) sprzeciwiających się bu-
dowie masztu telefonii  komórkowej w niewielkiej  odległości od zabudowań, a przede wszystkim od szkoły.

Czy od masztu 5G uschną okoliczne drzewa?

„ N a j b a r d z i e j  s a m o t n a  
d z i e w c z y n a  w e  w s z e c h ś w i e c i e ” 

Lauren James

R o m y  S i l v e r s  j e s t  j e d y n ą 
c z ł o n k i n i ą  z a ł o g i  s t a t k u 
p o d r ó ż u j ą c e g o  n a  n o w ą 
planetę. Jest sama w kosmosie, 
dopóki nie dostaje informacji, 
że z Ziemi wystartował nowy 
statek z jednym pasażerem na 
pokładzie – chłopcem o imieniu J. 

R o m y  z a c z y n a  w y m i e n i a ć 
z J wiadomości, ale ze względu 

na odległość przesyłanie ich 
zajmuje miesiące. A jednak ta 
korespondencja tchnie nowe 
życie w jej świat. Tylko co tak 
naprawdę Romy wie o J? Z czasem 
okazuje się, że może istnieć 
coś gorszego niż samotność...

Posępny realizm sytuacji Romy 
jest równie przerażający, co 
ekscytujący. Kibicowałam tej 
bohaterce od początku do końca. 

Alice Oseman, autorka powieści 
„Heartstopper"

Akcja tej książki od pierwszej 
chwili rusza na pełnym gazie. 
Lauren James nie zmierza ku 
zostaniu gwiazdą literatury – ona 
już nią jest!

Samantha Shannon, autorka 
powieści „Zakon Drzewa 

Pomarańczy"

Fascynujący thriller science-
fiction z kilkoma niesamowitymi, 
zaskakującymi zwrotami akcji.

Philip Reeve, autor serii 
„Zabójcze maszyny” 

Z a s k a k u j ą c y  i  t r z y m a j ą c y  w  n a p i ę c i u  
t h r i l l e r  s c i - f i  

z  z a b ó j c z y m  z w r o t e m  a k c j i .

Lauren James – urodziła się w 1992 roku. Inspiracją do napisania „Najbardziej samotnej dziewczyny we 
wszechświecie” była praca obliczeniowa, która została jej zlecona na zajęciach z fizyki na uniwersytecie. 
Gdy miała dwadzieścia jeden lat sprzedała prawa do swojej pierwszej powieści „The Next Together”, 
a niedawno została konsultantką fabularną produkowanego przez Netflix serialu „Heartstopper” (sezony 
2 i 3). Lauren jest zapaloną orędowniczką metodologii nauczania STEM, czyli Science, Technology, 
Engineering and Math. Mieszka w West Midlands w Anglii i korzysta z grantu Arts Council. Możecie 
ją znaleźć na Twitterze jako @Lauren_E_James albo na jej stronie internetowej: laurenjames.co.uk 

To nie żart jakiś dowcipniś uznał, 
że szkolenie z aspektów prawnych 
związanych z procesem inwestycyj-
nym, przeciwdziałaniu dezinforma-
cji oraz z podstawowych aspektów 
związanych z  komunikacją  DE -
MOKRATYCZNA przejść powinna. 
Uprzejmie dziękuję za stawianie 
tak nurtujących pytań - albo panu 
wójtowi, albo dwóm jego eksper-
tom, ale nie trzeba marnować cza-
su, by na nie odpowiedzieć.

Widać z tego samego założenia 
postanowił wyjść wójt Niegowy 
Mariusz Rembak. Samorządowiec 
nie marnował czasu na odpowiada-
nie na pytania redakcji, które wy-
słane były tuż po spotkaniu, czyli 
20 czerwca. Co tam termin 14 dni, 
co tam wielokrotne upomnienia... 
Po trzecim monicie jego wysokość 
pan wójt na część pytań zechciał 
odpowiedzieć.

O co redakcja zapytała Mariusza 
Rembaka?

1.  Proszę o wskazanie organi-
zatora spotkania z mieszkańcami 
Ludwinowa, które odbyło się 20 
czerwca 2023 r.?

2. Czy było to zgromadzenie?

3. Kto był odpowiedzialny za po-
rządek i przebieg spotkania?

4. Kto zaprosił dwóch mężczyzn, 
którzy przedstawiali  pozytywne 
opinie na temat budowy masztu? 
Jeden z panów nazywał się Rudni-
cki.

5. Czy osoby te uzyskały wyna-
grodzenie za obecność na spotka-
niu lub za sporządzenie opinii?

6. Dlaczego nie zaproszono spe-
cjalistów, którzy poddają pod wąt-
pliwość brak oddziaływania na 
zdrowie?

Wójt odpowiedział (tekst cyto-
wany w wersji niezmienionej): „1. 
Dnia 20 czerwca 2023 r.  odbyło 
się zebranie wiejskie mieszkańców 
wsi Ludwinów, które zostało zwo-
łane na podstawie i na zasadach 
określonych w statucie sołectwa. 
Nie było to zatem zgromadzenie. 
Zebranie wiejskie zwoływane jest 
przez sołtysa z własnej inicjatywy 
lub na wniosek pisemny mieszkań-
ców lub wójta. W tym przypadku 
o zebranie wnioskowały wszystkie 
możliwe strony tj.  sołtys, radny, 

wójt oraz mieszkańcy.

2. W zebraniu brali udział przed-
stawiciele organizacji  pozarzą-
dowych,  w tym Fundacji  Miasto 
w Internecie. Fundacja nie pobie-
rała jakiegokolwiek wynagrodze-
nia w związku z  obecnością  na 
zebraniu. Organizacja od wielu lat 
prowadzi działalność informacyjną 
dotyczącą organizacyjnych, praw-
nych, zdrowotnych i technicznych 
aspektów procesów inwestycyj-
nych, związanych z rozwojem in-
frastruktury telekomunikacyjnej, 
zarówno na terenach dużych miast 
i  aglomeracji ,  jak i  małych gmin 
wiejskich. Swoją działalność jak 
i również możliwość bezpłatnego 
udziału w spotkaniach z miesz-
kańcami przedstawiciele fundacji 
deklarowali m.in. podczas posie-
d ze n i a  Ko nwe n t u  B u r m i s t r zów 
i Wójtów Śląskiego Związku Gmin 
i Powiatów, gdzie poruszona zosta-
ła przedmiotowa tematyka.

3. Zaproszeni specjaliści nie pod-
dawali pod wątpliwość brak od-
działywania na zdrowie urządzeń 
wykorzystywanych do nawiązywa-

nia połączeń za pomocą telefonii 
komórkowej tj.  aparatów telefo-
nicznych,  masztów telekomuni-
kacyjnych a zwłaszcza Routerów 
i modemów WiFi".

Redakcja zapytała o organizatora 
i formę spotkania, ponieważ nikt 
tam nie dbał o porządek, który sku-
tecznie zaburzało kilku pijaczków, 
krzycząc na tych, którzy masztu 
koło szkoły nie chcieli.  Pan wójt 
ochoczo obwieszczający o spot-
kaniu, nie potrafił sobie z panami 
poradzić, a może nie chciał? Jako 
emerytowany funkcjonariusz powi-
nien wiedzieć co zrobić, zwłaszcza 
że na sali były małe dzieci.

Do czego potrzebni na byli  na 
spotkaniu przedstawiciele Funda-
cji Miasto w Internecie? Mieszkań-
cy, usłyszawszy pytanie, tylko się 
uśmiechają. Podobno po wsi krą-
ży plotka, że tych nieposłusznych 
władzy, wójt będzie stawiał przed 
sąd. Kto wie, może jak wygra kolej-
ne wybory, w kazamatach urzędu 
stworzy nawet areszt?! Na razie 
niech sprawdza, czy drzewa wokół 
masztu nie schną. (kk)
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Śmieci stanowią ogromne obciąże-
nie dla naszej planety. Produkujemy je 
wszędzie: w domach, szkołach, zakładach 
pracy. Z roku na rok ilość wytwarzanych 
odpadów wzrasta. Według danych GUS 
w 2021 r. wytworzono w Polsce łączenie 
121 mln ton odpadów, z czego odpady 
komunalne stanowiły nieco ponad 11%. 
Wytwarzanie śmieci jest nieodłącznym 
elementem ludzkiego bytu. Istotnym 
problemem jest brak odpowiedniego 
zagospodarowania odpadów, co skutku-
je m.in. zanieczyszczeniem wód, gleb, 
powietrza i niszczeniem walorów przy-
rodniczych.

Sposobem na znaczne ograniczenie 
produkcji odpadów jest domowy recy-
kling i życie zgodnie z zasadą 5R.

Metoda ta pozwala na wypracowanie 
dobrych nawyków, co niewątpliwie prze-
łoży się na efektywne gospodarowanie 
odpadami w naszym domowym zaciszu. 
Pięć zasad ograniczenia ilości odpadów 
swoją nazwę wzięło od angielskich słów 
refuse, reduce, reuse, recycle, rot.

Pierwszą i jedną z ważniejszych zasad 
tej metody jest odmawianie (REFUSE), 
którego celem jest zmniejszenie ilości 
generowanych odpadów. Dobrym przy-
kładem stosowania tej zasady jest np. 
odmówienie spakowania warzyw czy 
owoców w plastikowy woreczek. W za-
mian za to użyć możemy wielorazowych 
siateczek, które w ostatnim czasie zy-
skują na popularności. Siateczki można 
zakupić w sklepie lub uszyć samem np. 
ze starej firanki.

REDUCE to zasada mówiąca o ograni-
czeniu konsumpcji. Bardzo ciężko stoso-
wać się do tej reguły zwłaszcza w czasach 

kiedy mamy nieograniczony dostęp do 
wszelkiego rodzaju dóbr. Zasada ta po-
winna skłonić nas do refleksji nad tym, 
czy rzeczywiście potrzebujemy rzeczy, 
których zakup planujemy. Bardzo po-
wszechnym zjawiskiem łamania zasady 
REDUCE jest zakup nowego telefonu, 
mimo iż stary nadal działa bez zarzutu. 
Wielorazowe torby na zakupy, metalowe 
i szklane słomki, wielorazowe kubki na 
kawę i bidony na wodę, wielorazowe ar-
tykuły higieniczne to nie tylko przykłady 
na ograniczenie ilości powstających od-
padów, ale również spora oszczędność 
dla naszych portfeli.

W zasadzie REUSE ponownie wyko-
rzystujemy posiadane już przedmioty, 
a w przypadku zepsutych, zamiast kupo-
wać nowy produkt, staramy się naprawić 
ten stary. Zasada ta pozwala również 
na rozwój naszej kreatywności. Rzeczy 
codziennego użytku możemy w prosty 
sposób ozdobić, odnowić i tym samym 
nadać im nową funkcję. DIY (do iy your-
self) to popularny trend prowadzący do 
powstania czegoś z niczego. Samodziel-
ne odnawianie mebli, tworzenie biżuterii 
i dekoracji do domu, przerabianie starych 
ubrań jest nie tylko ekologiczne, ale rów-
nież ekonomiczne.

Czwartą zasadą jest doskonale wszyst-
kim znany recykling (RECYCLE). Prawid-
łowe segregowanie odpadów pozwala 
na ponowne wykorzystanie surowców 
wtórnych takich jak papier, szkło i pla-
stik. W segregacji odpadów pomagają 
odpowiednio oznakowane pojemniki. Re-
cykling umożliwia wytwarzanie nowych 
produktów oraz generuje oszczędność 
energii, surowców i środowiska natural-
nego. Racjonalne gospodarowanie od-

padami zaczyna się już na etapie zakupu 
danego produktu. Warto zwrócić uwagę, 
czy materiał, z którego został wykonany, 
nadaje się do recyklingu.

Piąta, ostatnia zasada dotyczy odpadów 
biodegradowalnych. Kompostowanie 
(ROT) to sposób na przekształcenie odpa-
dów w bogaty i cenny nawóz, który wyko-
rzystać można w przydomowym ogrodzie 
czy warzywniku. Odpady z gospodarstw 
nieposiadających własnego kompostow-
nika powinny być segregowane w koszu 
brązowym, skąd trafiają do miejskiej 
kompostowni.

Pamiętajmy, że przyroda nie wytwarza 
odpadów. Śmieci „produkujemy” my 
sami. Ze względu na ochronę środowiska 
i poprawę jakości naszego życia ważne 
jest, żeby odpowiednio gospodarować 
odpadami, m.in. w pełni odzyskiwać te 
nadające się do recyklingu oraz unie-
szkodliwiać te, których nie można po-
nownie wykorzystać.

Tekst powstał w celach informacyjno-
-edukacyjnych, w ramach realizacji Pro-
jektu LIFE „Śląskie. Przywracamy błękit”. 
Kompleksowa realizacja Programu ochro-
ny powietrza dla województwa śląskiego. 

Autor: Dominika Bukalak-Gaik 
Ekodoradca Subregionalny

Przyroda nie wytwarza śmieci - to nasz problem

Grała tu Wisła czy Legia dziś urządzają SIANOKOSY
Na murawie stadionu przy Pułaskiego 13b w Myszkowie grali znani pił-

karze - później trenerzy reprezentacji Polski. Gościliśmy na obiekcie wie-
lokrotnych mistrzów Polski - Ruch Chorzów, Wisłę Kraków, Legię, czy Le-
cha Poznań. Dziś na głównej murawie mamy sianokosy... To nie żart. 
Jeszcze nigdy w historii płyta boiska nie wyglądała tak dramatycznie. 

Myszkowski stadion jest w trakcie 
przebudowy. Mają powstać tam korty 
tenisowe, jest już bieżnia, rozpoczął 
się remont budynku klubowego. Płyta 
głównego boiska też już nadaje się do 
remontu. Zaniedbania wykorzystała na-
tura. Podczas ostatniego meczu coś, co 
kiedyś było murawą, porosło gąszczem. 

- Kiedyś na tej płycie boiska (a nie 
*** jakimś polu czy łące) biegały dru-
żyny Ruchu Chorzów, legła warszawa, 
Wisła Kraków, czy obecny zdobywca II 
miejsca w PP sRakow Cze-wa i wiele 
innych klubów, a teraz ktoś tam ***wa 
urządza sianokosy. Ja pier***, co trzeba 
mieć w bani, by takie szopki odpie***!

Jak to brocha Żaka, to powinien wid-
łami to zabrać i przepie*** z tymi snop-
kami przez cały Myszków. Brak słów! 

- skomentował zdjęcia Daniel.
- Nie wierzę w to, co tu się odwaliło! 

Jak można na powiedzmy profesjonal-
nej płycie jeździć traktorem... Gramy na 
kartoflisku, jak tu ma coś być, jak tu się 
odwala taki numer. Jedyne wytłuma-
czenie dla tej sytuacji to byłoby, gdyby 
wymieniali całą murawę na nową - do-
daje Marcin. 

Problem w tym, że remont murawy 
nie jest zaplanowany. Obiektem zarzą-
dza Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji 
(MOSiR), a dyrektorem MOSiR-u jest 
były zawodnik KS Myszków, który w nie-
biesko-białych barwach grał w czasach 
świetności klubu. Jak to możliwe, że 
Piotr Wysocki pozwolił na doprowa-
dzenie murawy do takiego stanu? Za-
pytamy! (kk)
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Ze wspomnień NIEBIESKICH myszkowian
Niemal 23 lata temu, dokładnie 

23 września 2000 r. KS Myszków goś-
cił na swoim stadionie Legię Warszawa. 
Po wydarzeniu w czasopiśmie „Nasza 
Legia” nie zostawiono suchej nitki za-
równo na obiekcie, jak i na kibicach - 
dostało się nawet Ruchowi Chorzów. 
Dla warszawiaków wszystko było kiep-
skie. Narzekali, że mieliśmy mało flag, 
słaby doping, stadion to relikt z daw-
nych czasów, bez dobrej widoczności 
itp. Jak to wydarzenie wspominają 
myszkowscy kibice?

- Myszków, 23.09.2000 r., dokładnie 
była to sobota, godzina 11:00. To był na-
prawdę wyjątkowy dzień dla Myszkowa, 
a przede wszystkim dla myszkowskiej 
piłki nożnej. Wyjątkowość tej daty miał 
sprawić przyjazd do naszego miasta 
warszawskiej Legii. KS Myszków wal-
czył ze stołecznym klubem w ramach 

Pucharu Polski (1/16). Legia - wiadomo, 
jedna z najlepszych drużyn w kraju pod 
względem piłkarskim naszpikowana 
gwiazdami: Mięciel, Kucharski, Czere-
szewski, Siadaczka, Zieliński czy Zbi-
gniew Robakiewicz.

Myszkowscy kibice natomiast mieli 
okazję do zobaczenia u siebie jednej 
z lepszych ekip w kraju. U nas spora mo-
bilizacja, duży młyn, sporo flag w tym 
nowa, bardzo długa, jak na tamte czasy, 
„Klub Sportowy Myszków”. Prowadzili-
śmy dobry doping, każdy dawał z siebie 
wszystko, były serpentyny oraz niebie-
sko-białe balony. Dużo „uprzejmości” 
wymieniliśmy z kibicami Legii, których 
wspierało zaprzyjaźnione Zagłębie Sos-
nowiec. Z samego meczu pamiętam 
„gwiazdy” Legii oraz gol Marcina Mię-
ciela, bodajże w pierwszych dwudziestu 
minutach. Na stadionie oficjalnie poja-

wiło się 2 000 widzów, ale na pewno 
było znacznie więcej osób. W sektorze 
gości 250 fanów Legii i Zagłębia. Nas też 
było sporo w młynie. To było prawdziwe 
święto w Myszkowie - wspomina Topa-
-Podlesie.

Inny kibic dodaje, że to był jeden 
z nielicznych meczów, gdy na zbiórce 
na boisku na Śródmieściu pojawiły się 
wszystkie dzielnice. - Szliśmy składem 
- jak dużym, nie wiem, nie potrafię dziś 
oszacować. 

Zanim się wszyscy zebraliśmy, to 
w 5-7 osób postanowiliśmy się przejść 
przez osiedle, dworzec itp., by zobaczyć 
czy się ktoś przypadkowy „nie kręci”. 
W okolicach „trójki” namierzyliśmy kilka 
osób, które na nasz widok dziwnie się 
zachowywały. Okazało się, że są za L, 
„pogubili" szaliki - opisuje.
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